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PROTOKÓŁ  Nr XIII/12 

SESJI  RADY  GMINY  BOĆKI 

z dnia 26 września  2012 roku 

 
 odbytej w Gminnym Ośrodku Kultury w Boćkach, pod przewodnictwem 

Przewodniczącego Rady Gminy Pana Krzysztofa Bazylewskiego. 

 

Obrady rozpoczęto o godz. 10
00 

, a zakończono o godz. 11
50 

Stan Rady   - 15 

Obecnych    - 14 

Radni obecni na Sesji: 

 

1. Bazylewski Krzysztof   8. Oliwniak Agnieszka 

2. Derehajło Teresa               9. Zienczuk Leszek 

3. Góralczyk Eugeniusz             10. Rzepniewski Paweł 

4. Jakimiuk Anatol    11. Tuszewicki Eugeniusz 

5. Jakubowski Karol               12. Wietoszko Wiesława Teresa 

6. Lasecka Danuta    13. Radziwił Agnieszka 

7. Piotrowska Krystyna                                 14. Roszkowski Tomasz 

 

Nieobecni radni: Przywózki Bogusław  

Ponadto w obradach uczestniczyli: 

1. Derehajło Stanisław, Wójt 

2. Charyton Stanisław, Sekretarz Gminy 

3. Andrzejuk Mirosława, Skarbnik Gminy 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Krzysztof Bazylewski przystąpił  do otwarcia obrad 

Sesji. Stwierdził, że na stan 15 radnych w obradach uczestniczy 14 radnych, obrady są 

prawomocne. Powitał radnych i przybyłych gości. Nadmienił, że porządek dzienny i projekty 

uchwał radni otrzymali na piśmie. Przewodniczący poinformował, że po wysłaniu 

zawiadomień do radnych, w między czasie wpłynęły nowe nie planowane sprawy, które 

wymagają rozpatrzenia przez Radę Gminy i podjęcie uchwał.  A mianowicie: wpłynęła skarga 

na działalność Wójta Gminy, którą trzeba terminowo rozpatrzyć, następnie w ramach nadzoru 

uchwał Rady Gminy Kuratorium proponuje uszczegółowienie uchwały dotyczącej utworzenia 

Punktu Przedszkolnego i wprowadzenie dodatkowych zapisów. Wynikła również potrzeba 

wprowadzenia zmian do budżetu gminy i do Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy. Nie 

planowane projekty uchwał doręczono radnym przed rozpoczęciem obrad Sesji. W związku z 

powyższym Przewodniczący zapytał, czy radni wyrażają zgodę na wprowadzenie zmian do 

porządku dziennego i punkcie „7 sprawy różne” rozpatrzyć niniejsze sprawy. Radni 

jednogłośnie wyrazili zgodę na wprowadzenie zmian porządku dziennego. Przewodniczący 

powiedział, że poddaje pod głosowanie następujący porządek dzienny. Porządek obrad  

przyjęto jednogłośnie: 

1. Otwarcie sesji i przyjęcie porządku obrad 

2. Przyjęcie protokołu obrad  XII Sesji Rady Gminy 

3. Podjęcie uchwały w sprawie  stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego (XIII/88 

/2012) 

4. Podjęcie uchwały w sprawie  określenia warunków i trybu finansowania rozwoju 

sportu przez Gminę Boćki  (XIII/89 /2012) 

5. Analiza oświadczeń majątkowych złożonych przez radnych - przewodniczącemu 

rady gminy oraz oświadczeń złożonych Wójtowi Gminy przez sekretarza gminy, 
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skarbnika gminy, kierowników jednostek organizacyjnych, osób wydających 

decyzje administracyjne w imieniu wójta 

6. Informacja Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym i z realizacji uchwał 

Rady 

7. Sprawy różne 

      - rozpatrzenie skargi na działalność Wójta Gminy (XIII/90 /2012   

      - wprowadzenie zmian do uchwały o utworzeniu Punktu Przedszkolnego przy 

Zespole Szkół w Boćkach   (XIII/91 /2012) 

      - wprowadzenie zmian do budżetu gminy i zmian do WPF (XIII/92 /2012)  i 

(XIII/93 /2012) 

8. Interpelacje i zapytania radnych 

9.   Odpowiedzi Wójta na wnioski i interpelacje 

10. Zamknięcie obrad sesji 

 

ad pkt. 2 

Przewodniczący Rady Gminy nadmienił, że protokół z XII Sesji był wyłożony do wglądu na 

7 dni przed Sesją i do czasu otwarcia niniejszej Sesji, zapytał czy są  jakieś uwagi lub pytania. 

Uwag nie zgłoszono. Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu z obrad  

XII  Sesji Rady Gminy „za” – oddano 14 głosów /przyjęto jednogłośnie/ . 

Ad pkt 3. 

Głos zabrał Sekretarz Gminy, powiedział że 30 sierpnia 2012 roku uprawomocnił się wyrok 

Sądu Rejonowego w Bielsku Podlaskim o uznanie za winnego radnego Pana Bogusława 

Przywózkiego, oskarżonego o popełnienie dnia 4 maja 2012 roku czynu z art. 178a §1 k.k. W 

związku z powyższym Radny utracił prawo wybieralności, w takim przypadku ordynacja 

wyborcza jednoznacznie mówi o wygaśnięciu mandatu radnego. Pan Bogusław Przywózki 

wybrany został do Rady Gminy Boćki w okręgu wyborczym Nr 4 z listy Nr 14 zgłoszonej 

przez Komitet Wyborczy Wyborców "NOWE  PODLASIE". W związku z utratą prawa 

wybieralności Rada Gminy podejmuje uchwałę o wygaśnięciu mandatu. Przed podjęciem 

uchwały Radny ma prawo zabrania głosu i wypowiedzenia się w tej sprawie. Jednak Pan 

Bogusław Przywózki w ostatnim czasie nie był obecny na Sesji ani na posiedzeniach komisji, 

dziś również jest nie obecny. Teraz będzie prowadzona procedura wyborów uzupełniających 

do Rady Gminy Boćki dla okręgu nr 4 w miejscowości Boćki, sołectwo Boćki II oraz 

sołectwo Siedlece. W ciągu trzech miesięcy od dnia wygaszenia mandatu należy odbyć 

wybory uzupełniające, których datę wyznaczy Komisarz Wyborczy. 

Przewodniczący zapytał czy są pytania do Pana Sekretarza Gminy. Pytań brak.  

Przewodniczący odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie; 

 

Uchwała   Nr XIII/ 88/12 Rady Gminy Boćki z dnia 26 września 2012 roku w sprawie 

wygaśnięcia mandatu radnego Rady Gminy Boćki 

- podjęta większością głosów  „za’ –  oddano 13 głosów,  „przeciw” – 0,  „wstrzymał się” – 1 

głos 

Ad pkt 4 

Sekretarz Gminy nadmienił, że na ostatniej Sesji radni wprowadzając zmiany do budżetu 

gminy, przeznaczyli kwotę 15 tys zł na sport. Kwoty tej nie można tak sobie wydatkować, 

trzeba zachować pewne procedury, których warunki i tryb finansowania rozwoju sportu 

określa Rada Gminy. Pan Sekretarz przybliżył radnym projekt uchwały. Z dotacji celowej 

mogą skorzystać  kluby sportowe mające siedzibę i działające na terenie gminy Boćki, w tym 

także kluby funkcjonujące w formie spółki prawa handlowego, niezaliczane do sektora 

finansów publicznych i niedziałające w celu osiągnięcia zysku, realizując cel publiczny z 

zakresu sportu. Dotacja udzielana będzie klubom wyłonionym w postępowaniu 
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konkursowym. Podstawą udzielenia wsparcia finansowego będzie umowa o dotację celową 

zawarta pomiędzy Gminą a klubem sportowym, którego wniosek w postępowaniu 

konkursowym został rozpatrzony pozytywnie. Dotacja  może być przeznaczona na: 

1) realizację programów szkolenia sportowego, 

2) zakup sprzętu sportowego, 

3) pokrycie kosztów organizowania zawodów sportowych lub uczestnictwa w tych 

zawodach, 

4) pokrycie kosztów korzystania z obiektów sportowych dla celów szkolenia 

sportowego, 

5) sfinansowanie wynagrodzenia kadry szkoleniowej, 

6) pokrycie kosztów dojazdów zawodników na treningi i mecze. 

Z dotacji trzeba będzie się rozliczyć. 

Przewodniczący zapytał czy są pytania do Pana Sekretarza Gminy. Pytań brak.  

Przewodniczący odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie; 

 

Uchwała Nr XIII/89/2012 Rady Gminy Boćki z dnia 26 września 2012 roku w sprawie 

określenia warunków i trybu finansowania rozwoju sportu przez Gminę Boćki  

Uchwała podjęta jednogłośnie „za” oddano 14 głosów 

Ad pkt 5 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał analizę oświadczeń majątkowych złożonych przez 

radnych - przewodniczącemu rady gminy oraz oświadczeń złożonych Wójtowi Gminy przez 

sekretarza gminy, skarbnika gminy, kierowników jednostek organizacyjnych, osób 

wydających decyzje administracyjne w imieniu wójta.  

(Informacja w załączeniu do protokołu). 

Ad pkt 6 

Informacje o prowadzonych działaniach w okresie między sesjami oraz realizację uchwał 

przedstawił Wójt. Poinformował że prowadzone są prace ankietowe dotyczące ustawy 

śmieciowej. Od 1 lipca 2013 roku obowiązki związane z odbiorem i zagospodarowaniem 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości na mocy znowelizowanej ustawy o 

utrzymaniu czystości i porządku w gminach, przejmuje gmina. Planuje się uruchomić gminny 

system gospodarki odpadami. Dlatego też w celu wypracowania jak najlepszych rozwiązań, 

opracowano ankietę, która ma tylko i wyłącznie charakter informacyjny. Ankieta ma na celu 

przygotowanie się do sposobu realizacji ustawy, ma posłużyć rozeznaniu jaką podjąć uchwałę 

i jaką przyjąć formę regulaminu, jakie przyjąć stawki opłat miesięcznych, aby wystarczyły na 

pokrycie kosztów wynajmu firmy obsługującej. 

Ad pkt 7 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że Podlaski Urząd Wojewódzki w Białymstoku 

przekazał skargę Pana Adama Rybakowicza Posła na Sejm RP na Wójta Gminy za 

nienależyte wykonanie zadań przez organ samorządowy, w celu rozpatrzenia i załatwienia 

zgodnie z właściwością. Następnie udzielił głosu Sekretarzowi Gminy z prośbą o udzielenie 

wyjaśnienia w tej sprawie. 

Sekretarz poinformował, że Pan Poseł wystąpił z pismem do Urzędu Gminy o podanie 

wysokości kosztów nauczania religii w szkołach znajdujących się na terenie gminy Boćki. 

Udzielono odpowiedzi, że gmina takiej informacji nie posiada, plan finansowy jest ogólny,  

wyodrębnia wydatki majątkowe i bieżące w tym wynagrodzania nauczycieli, nie ma rozbicia 

kosztów na poszczególne przedmioty nauczania. Nie wyodrębnia się w planie finansowym 

jaki koszt poniesiono na zakup energii cieplnej i elektrycznej, zakup kredy, pomocy 

naukowych, wyposażenie klasy, utrzymanie czystości itp. w stosunku do konkretnego 

przedmiotu nauczania. Istnieje tylko możliwość wyliczenia wynagrodzeń poszczególnych 

nauczycieli bądź katechetów. Wyliczenie kosztów w stosunku do jednego przedmiotu jest 
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bardzo trudne i pracochłonne.  Niniejszą skargę rozpatrywała Komisja Rewizyjna, która 

zgodnie podziela stanowisko Wójta, że koszty prowadzenia zajęć to nie są tylko i wyłącznie 

wynagrodzenia  nauczycieli czy też katechetów. Pan Poseł nie pytał o wydatki poniesione na 

wynagrodzenia nauczycieli z przedmiotu nauczania religi/etyki, tylko o poniesione koszty 

związane z nauczniem religii w szkolach znajdujących się na terenie gminy Boćki. Komisja 

postanowiła skargę oddalić i uznać za bezzasadną. Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan 

Eugeniusz Tuszewicki przedstawił Opinię Komisji. 

/W załączeniu do protokołu/ 

Przewodniczący zapytał czy są pytania do Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej lub do 

Pana Sekretarza Gminy. Pytań brak.  

Przewodniczący odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie; 

 

Uchwała Nr XIII/90/2012 Rady Gminy Boćki z dnia 26 września 2012 roku w sprawie 

rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Boćki 

- podjęta jednogłośnie, „za” oddano 14 głosów 

 

Sekretarz powiedział, że w ramach prowadzonego nadzoru uchwał, zalecono uszczegółowić 

uchwałę XII/86/12 podjętą na ostatniej Sesji dotyczącą utworzenia Punktu Przedszkolnego. 

Tak też się czyni i zgodnie z zaleceniem Kuratorium wprowadza się odpowiednie zapisy np. 

w § 3 dodaje się punkt 9 określając przerwy w pracy Punktu Przedszkolnego, dodaje się  

punkt 10 tegoż samego paragrafu i wymienia się sposoby sprawowania i zapewnienia opieki 

dzieciom w Punkcie Przedszkolnym, dodaje się punkt 11 i wyszczególnia się warunki 

organizowania zajęć dodatkowych, w czasie przekraczającym wymiar zajęć nauczania, 

wychowania i opieki dzieci. 

Przewodniczący zapytał czy są pytania do Pana Sekretarza Gminy. Pytań brak.  

Przewodniczący odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie; 

  

Uchwała Nr XIII/91/2012 Rady Gminy Boćki z dnia 26 września 2012 roku zmieniająca  

uchwałę w sprawie utworzenia Punktu Przedszkolnego przy Zespole Szkół w Boćkach 

- podjęta jednogłośnie, za oddano 14 głosów 

 

Pani Skarbnik poinformowała radnych, że 11 września otrzymaliśmy promesę, dotację celową 

na usuwanie skutków zdarzeń noszących znamiona klęsk żywiołowych i trzeba wprowadzić 

ją do budżetu gminy. Dotacja przeznaczona jest na remont i przebudowę dróg gminnych  

Żołoćki – Wojtki do krzyżówki, zniszczonych wskutek intensywnych opadów deszczu w roku 

2009. Wprowadza się również środki z tytułu planowanej odpłatności za pobyt dziecka w 
przedszkolu, oraz środki na realizację programu wsparcia nauki języka angielskiego. 

Przewodniczący zapytał czy są pytania w tym temacie. Pytań brak.  

Przewodniczący odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie; 

 

Uchwała Nr XIII/92/2012 Rady Gminy Boćki z dnia 26 września 2012 roku w sprawie zmian 

w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Boćki na lata 2012 -2015 wraz z prognozą 

kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2012 – 2018 

- podjęta jednogłośnie, za oddano 14 głosów 

 

Przewodniczący zapytał czy są pytania odnośnie zmian do budżetu. Pytań brak.  

Przewodniczący odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie; 
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Uchwała Nr XIII/93/2012 Rady Gminy Boćki z dnia 26 września 2012 roku w sprawie zmian 

w budżecie gminy na rok 2012 

- podjęta jednogłośnie, za oddano 14 głosów 

Pan Wójt powiedział, że Szpital z Bielska Podlaskiego zwrócił się z prośbą o wsparcie 

finansowe i przyznanie środków na jego działalność. 

W dyskusji radni ustosunkowali się odmownie, ze względu na brak w budżecie wolnych 

środków finansowych. 

Pan Wójt poinformował radnych, żeby w terminie do 15 października zgłaszali swoje 

potrzeby i wnioski do budżetu gminy na 2013 rok. Jest już rozporządzenie Ministra Finansów 

w sprawie stawek podatkowych, w przyszłym miesiącu będą posiedzenia komisji odnośnie 

ustalenia wysokości stawek podatkowych na 2013 rok.  

Ad pkt 8 i 9 

1. Pani Derehajło Teresa zapytała kiedy będą naprawione chodniki po usuwanej awarii 

wodociągu. 

Pan Wójt odpowiedział, że w ubiegłym tygodniu wysłane było pismo o przyśpieszenie  

dokonania napraw, mają wykonać w przeciągu dwóch tygodni. 

2. Pani Piotrowska Krystyna zwróciła uwagę, że przeciąga się naprawa ulic w Boćkach, od 

kilku dni wycięty asfalt jest złozony na środku ulicy i stwarza niebezpieczeństwo. 

3. Pani Radziwił Agnieszka i Piotrowska Krystyna poruszyły sprawę złego funkcjonowania 

Spółki Wodnej, rolnicy płacą składki a w rowach rosną już nie tylko krzaki, ale grube 

drzewa. 

4. Pani Krystyna Piotrowska zamonitowała, że w dalszym ciągu nie są zamontowane lampy 

na ulicy Łukaszewicza przy zabudowaniach byłej Suszarni. 

Pani Skarbnik odpowiedziała, że ta sprawą zajmuje się Mariusz Kurowicki i lampy powinne 

być już zamontowane. 

Pan Wójt powiedział, że o tym rozmawiano już nie jednokrotnie, ale jak jest zebranie Spółki 

to wtedy rolnicy nie przychodzą i nie zastanawiają się w jaki sposób rozwiązać problemy tej 

instytucji. 

Po wyczerpaniu porządku dziennego Przewodniczący zamknął obrady Sesji. 

Protokołował: 

Helena Kłosińska 

Przewodniczący Rady Gminy 

Krzysztof Bazylewski 


